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VI Saziv 

Jesenje  zasedanje 

 

Komisija za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, inovacije i 

preduzetništvo 

 

Sednica  br. 02 

Priština, 17.10. 2017. godine, u 11:00 časova,  

Zgrada Skupštine, Sala N - 204 

ZAPISNIK 

 

Sednici su prisustvovali: Ismajl Kurteshi - predsednik, Teuta Haxhiu, Mufera Shinik, Arbërie 

Nagavci, Adem Mikullovci,  Nezir Çoçaj, Verica Ćeranić i Albulena Balaj-Halimaj, članovi.  

 

Odsutni: Valentina Bunjaku-Rexhepi, Fidan Rekaliu i Abdyl Salihu. 

 

Pozvani učesnici: Kujtim Gashi, ministar  MKOS-a. 

 

Ostali učesnici: Artan Murati-KDI i predstavnici medija.  

 

Od strane osoblja za podršku  Komisiji: Lule Ymeri  i  Shaip Goxhuli.  

 

Sednicom je predsedavao: Ismail Kurteshi - predsednik Komisije. 

Na ovoj sednici je predložen sledeći: 

                                                   Dnevni red: 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice održane  06.10.2017. godine; 

3. Diskusija u vezi sa Zakonodavnim programom i prioritetima Ministarstva  

kulture, omladine i sporta, pozvan Kujtim Gashi, ministar MKOS-a; 

4. Diskusija u vezi Plana rada Komisije za jesenje zasedanje; 

5. Razno. 

 

Predsednik  je konstatovao da su ispunjeni uslovi za početak rada Komisije i otvorio je sednicu 

prema  dnevnom  redu. 



1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez primedbi. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice održane  06.10.2017. godine  
 

Zapisnik sa sednice održane  06.10.2017. godine usvojen je bez primedbi. 

 

3. Diskusija u vezi sa Zakonodavnim programom i prioritetima Ministarstva  kulture, 

omladine i sporta  

 

Predsednik Komisije, na početku sednice naveo je da je Komisija zainteresovana da sarađuje i da 

bude informisana od strane ministra za oblasti koje pokriva i pošto ove godine MKOS u svom 

zakonodavnom programu nije predvidelo nacrte zakona za razmatranje, pozvali smo ministra da 

diskutujemo o programu i prioritetima ovog ministarstva.  

Reč je dao ministru  MKOS -a. 

 

Kujtim Gashi - ministar, u svojoj diskusiju govorio je o prioritetima u oblasti kulture, omladine 

i sporta. On je naveo da što se tiče oblasti sporta, angažovaće se za razvoj sporta i sportske 

infrastrukture, povećanje učešća mladih u sportskim aktivnostima, uključujući aktivnosti tokom 

školovanja na svim nivoima i dalju internacionalizaciju Kosovskog sporta. 

Zatim je govorio i o strateškom planu Ministarstva za sport, sportsku infrastrukturu za izgradnju 

zatvorenih i otvorenih objekata, kao i sportskih hala, itd.  

Što se tiče prioriteta u sektoru kulture, Gashi je istakao da će podrška biti pružena putem 

subvencionisanja projekata raznih kulturnih organizacija i učešća na međunarodnim događajima 

knjiga, filma i vizuelne umetnosti i muzike. 

On je govorio i o pružanju podrške javnim kulturnim institucijama kao što su Narodno pozorište 

Kosova, Filharmonija-Opera Kosova, Nacionalni balet Kosova, Ansambl KKV "Shota", 

Nacionalna galerija Kosova, Kinematografski centar Kosova, Kosova film i Narodna biblioteka 

Kosova. 

Što se tiče oblasti kulturnog nasleđa, ministar Gashi  je naglasio da će se angažovati za dopunu 

pravnog okvira za pokretno u duhovno kulturno nasleđe, stvaranje sistema za vođenje podataka i 

informacija za objekte kulturnog nasleđa, uspostavljanje sistema očuvanja i promovisanja aseta. 

Što se tiče prioriteta u sektoru omladine, Gashi  je naveo da će se fokusirati na jačanje kapaciteta 

omladinskih organizacija i podršku omladinskim mehanizmima za razvoj kvalitetnih programa i 

usluga za mlade, biće stručnih obuka, podrška omladinskih organizacija za sprečavanje nasilnog 

ekstremizma i radikalizma koji vode ka terorizmu, podršku mladima za razvijanje aktivnosti za 

volonterski rad, kao i promovisanje sprečavanja negativnih pojava. 

Što se tiče prioriteta u sektoru autorskih  prava, ministar Kujtim Gashi, naglasio je da će se 

angažovati u izradi politika i preuzimanju mera protiv piraterije i falsifikovanja, putem kampanje 

podizanja svesti,  zajedno sa odgovornim organima. Tom prilikom je istakao da će se ponovo 



razmotriti pravni okvir u cilju sprovođenja Zakona o autorskim pravima i usklađivanju sa aquis 

EU. 

Što se tiče zakonodavnog programa MKOS-a za 2018. godinu, Gashi je istakao da su planirani 

sledeći nacrti zakona: Nacrt zakona o kulturnom nasleđu, Nacrt zakona o sportu, Nacrt zakona o 

upravljanju sportskim objektima, Nacrt zakona o mladima, Nacrt zakona o muzejima i Nacrt 

zakona o državnim arhivama.  

MKOS tokom 2018. godine  angažovaće se za izradu sledećih strategija: Strategija i Plan 

delovanja za mlade 2018-2022,  Strategija za kulturu 2018-2022 i Strategija protiv piraterije 

2018-2022. 

Adem Mikullovci,  naveo je da lično smatra da sport ne treba biti deo Ministarstva Kulture, jer 

nema ničeg zajedničkog sa kulturom. On je postavio pitanje o budžetu dodeljenog za MKOS. On 

je zahtevao od strane ministra za projekte koji se finansiraju od strane MKOS-a pisani izveštaj o 

sredstvima koja su potrošena za svaki projekat. 

Myfera Shinik, govorila je o sportskoj infrastrukturi, konkretno o nedostatku sportskih terena za 

tenis u Prizrenu. Ona je naglasila da osnivanje Inspektorata za kulturno nasleđe je neophodno, i 

postavila je pitanje o izgradnji džamije u Tvrđavi u  Prizrenu. 

 

Albulena Balaj-Halimaj, zahtevala je detaljnije objašnjenje od strane ministra o volonterskom 

radu mladih, koji će se priznati kao radno iskustvo.  

 

Nezir Çoçaj, naglasio je da su prioriteti Ministarstva veoma ambiciozni. Osnivanje Inspektorata 

za kulturno nasleđe je od posebnog značaja, tom prilikom zahtevam da ova institucija ima 

profesionalne ljude. Što se tiče sporta, Çoçaj  je istakao da za sport treba da postoji posebno 

ministarstvo. 

 

Teuta Haxhiu, u svojoj diskusiji je navela da na osnovu nalaza iz nadgledanja sprovođenja 

Zakona o mladima, evidentirani su neki nedostaci u sprovođenju, stoga je zahtevala da se 

volonterski rad mladih tretira i reguliše posebnim zakonom. Takođe je zahtevala od strane 

ministra da se započne sa izradom Nacrta zakona o upravljanju sportskim objektima. 

 

Arbërie Nagavci, pokrenula je pitanje štrajka glumaca Narodnog pozorišta Kosova u vezi sa 

povećanjem njihovih plata.  

 

Verica Ćeranić, istakla je da što se tiče fonda za obuku mladih, zahtevam objašnjenje u kojim 

aktivnostima će biti takve obuke, da li će to biti nakon završetka škole. Što se tiče volonterskog 

rada mladih zahtevala je da se volonterski ras prizna kao radno iskustvo, jer je radno iskustvo 

uslov za zapošljavanje.  

 



Ismajl Kurteshi, naveo je da su prioriteti i program rada Ministarstva razumni, takođe smatram 

da volonterski rad treba da se tretira posebnim zakonom, dok je zahtevao objašnjenje od strane 

ministra o budžetu i funkcionisanju profesionalnih pozorišta u raznim gradovima Kosova, jer 

radnici  ovih pozorišta ima nekoliko meseci nisu primili plate. 

 

Ministri Kujtim Gashi, odgovorio je članovima Komisije  na pokrenutim pitanjima o budžetu, 

gde je zahtevao podršku Komisije za povećanje budžeta za realizaciju Plana rada Ministarstva. 

Što se tiče pitanja Prizrenske tvrđave, on je istakao da je Ministarstvo pri završetku Plana za 

menadžiranje tvrđave, dok pitanje džamije u tvrđavi je u procesu analiziranja od profesionalne 

komisije. O pokrenutom pitanju o volonterskom radu da će se priznati kao radno iskustvo, naveo 

je da ćemo se angažovati za stvaranje zakonske osnove, u cilju da se volonterski rad mladih 

priznaje kao radno iskustvo i u vezi toga uspostaviće se baza podataka i sarađivaćemo sa svim 

opštinama. Što se upravljanja sportskim objektima tiče, ministar Gashi,  naglasio je da će se to 

pitanje tretirati posebnim zakonom, dok o štrajku radnika Narodnog pozorišta Kosova za 

povećanje plata, on je istakao da je to posebna problematika, koja se ne može brzo rešiti, jer 

zahteva dodatni budžet kojeg aktuelno nemamo. Pokrenuto pitanje o profesionalnim pozorištima 

i njihovim finansijskim poteškoćama, razmotriće se mogućnost pronalaženja rešenja isplate 

radnika kao što je učinjeno u opštini Prizren.  

Dok što se tiče pitanja obuke  mladih, naveo je da su planirani posebni jednogodišnji programi sa 

domaćim ili stranim kompanijama ili organizacijama u određenim oblastima, kako bi se mladi 

pripremili za tržište rada. Što se tiče imenovanja u odborima institucija kulture, istakao je da će 

se njihovo imenovanje vršiti na stručnoj osnovi.  

 

4. Diskusija u vezi Plana rada Komisije za jesenje zasedanje  

 

Predsednik je obavestio članove Komisije o aktivnostima predviđenim Planom rada za jesenje 

zasedanje.  

 

Članovi Komisije su se složili u vezi predviđenih aktivnosti i jednoglasno su usvojili Plan rada 

za jesenje zasedanje. 

 

5. Razno. 

 

Za ovu tačku dnevnog reda  nije bilo diskusije. 

 

Sednica  je završena u 12:45 časova      

 

Pripremilo: 

Osoblje za podršku  Komisiji                                                                     Predsednik  Komisije, 

 

                                                                                                            ----------------- 

                                                                                                           Ismajl Kurteshi 

 


